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Den 30. januar 2024 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 322 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 2. januar 2024. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Mona Juul (KF). 

Spørgsmål nr. 322 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Vil ministeren redegøre for, hvor mange hunde, der om året bliver aflivet, i tilfælde hvor ejeren ikke 

kan løfte bevisbyrden for, at hunden ikke indeholder en forbudt hunderace?” 

Svar 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet er der indhentet bidrag fra Justitsministeriet, der har indhentet 

en udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:   

”Rigspolitiet er ikke i besiddelse af oplysninger om, hvor mange hunde der om året bliver aflivet i 

tilfælde, hvor besidderen ikke kan løfte bevisbyrden for, at hunden ikke indeholder en forbudt 

hunderace. 

Politikredsenes indberetninger til Rigspolitiet om politiets afgørelser om aflivning af hunde i medfør af 

hundeloven indeholder ikke nødvendigvis oplysninger om, hvorvidt det i sagen har været et tema, om 

hundebesidderen kunne løfte bevisbyrden for, at hunden ikke tilhørte en af de forbudte racer eller 

krydsninger heraf.” 

Der kan desuden henvises til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 318 (Alm. del) fra Folketingets 

Miljø- og Fødevareudvalg. 
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